
M O Z I R J E 

- OD 21. FEBRUARJA DO 9. MARCA 

KANDIDACIJSKI ZBORI 
V OBČINSKI SKUPŠČINI MOZIRJE POTEČE LETOS MANDAT 27 ODBORNIKOM; 

ZA REPUBLIŠKO SKUPŠČINO BODO IZVOLILI PO ENEGA POSLANCA V GOSPO-
DARSKI IN KULTURNO PROSVETNI ZBOR, MEDTEM KO BODO VOLILI ZA ZVEZNO 
SKUPŠČINO VSE POSLANCE. 

MED KANDIDATI PREMALO ŽENA. 

Volivna komisija pri občinskem 
odboru 'SZDL je zbrala blizu 70 
predlogov za možne odborniške 
kandidate. Značilno pa je, da je od 
zbranih predlogov le pet žensk, 
medtem ko letos poteče mandat kar 
osmim odbornicam. Zanimivo je tu-
di, da žensk niso predlagali niti tam, 
kjer predstavljajo večino zaposle-
nih. Za poslanske kandidate za re-
publiško skupščino so doslej zbra-
li 2 predloga, to je toliko, kolikor 
jih bo izvoljeno v republiško skup-
ščino. 

Pred dnevi so na razširjeni seji 
občinskega odbora SZDL razprav-
ljali o dosedanjih pripravah na vo-
litve. Poudarili so, da so ponekod 
posvetili premalo pozornosti struk-
turi občinske skupščine in družbe-

no političnim kvalitetam, ki jih mo-
rajo imeti odborniki. Med eviden-
tiranimi je tudi premalo borcev 
NOB. Zamujeno bodo skušali po-
praviti še na bližnjih kandidacijskih 
zborih, ki bodo na območju mozir-
s,ke občine od 21. februar ja do 9. 
marca. Poudarili so, da je treba kan-
didacijske zbore tudi politično dob-
ro pripraviti. Pred kandidacijskimi 
zbori bodo sklicali še sestanke kra-
jevnih političnih aktivov. Na zborih 
bodo obrazložili postopek kandidi-
ranja, kadrovske potrebe bodoče 
skupščine in družbeno politične kva-
litete, ki jih morajo imeti odborni-
ki in poslanci. Kandidirali bodo od-
bornike in poslance ter razpravlja-
li o delu občinske skupščine v se-
danjem mandatnem obdobju. -er 

Ustanovitev Napotnikove galerije na drugi 
osnovni šoli v Šoštanju pomeni prelomnico 
v likovni vzgoji šaleške doline. V razmero-
ma kratkem času je galerija zbrala preko 70 
umetnin, ki so jih večinoma poklonili mnogi 
znani slovenski umetniki: Bo.€dar Jakac, 
Fran Zupan, France Slana, Dora Plestenjak, 
Jan Oeltjen, Ivan Sajevic, Gabrijel Kolbič, 
Tine Kos, Vladimir Makuc, Janez Pirnat, Vla-
dimir Stoviček, Ivan Kos, Lojze Spacal, Mir-
ko Kugler, Marjan Pogačnik, Alenka Gerlo-
vič, Miha Maleš, Marjan Tršar in mnogi dru-
gi. Veliko razumevanje za ustanovitev . gale-
rije so pokazale nekatere gospodarske organi, 
zacije in ustanove, ki so z dotacijo omogoči-
le nakup pomembnejših umetniških del v lesu 
in bronu. Vdova pokojnega kiparja Ivana Na-
potnika, po katerem se galerija imenuje, je 
darovala dva večja kipa v lesu. 

Galerija ima nekaj doprsnih kipo^' sloven-
skih pesnikov in pisateljev ter omogoča učen-
cem nazomejši pouk. Svoje poslanstvo pa 
galerija vrši v prirejanju številnih predavanj 
(v sodelovanju z ljubljansko Narodno gale-
rijo) s področja slovenske umetnostne zgodo-
vine ter z občasnimi likovnimi razstavami. 

V letošnjo počastitev 21. obletnice smrti 
pesnika Karla Destovnika-Kajuha vključuje 
Napotnikova galerija razstavo del šoštanjske-
ga rojaka, akademskega kiparja Aladina Lan-
ca iz Kamnika. 

Za prikaz likovnikove celotne umetniške 
dejavnosti bodo na svečani otvoritvi v nede-
ljo, 21. februarja ob 10. uri v prostorih Na-
potnikove galerije recitirali tudi njegovo pes-
niško besedo. 

K. V. 

Ž A L E C 
KANDIDACIJSKI ZBORI 

Povečana aktivnost 
Razmeroma dokaj živahna pr^. 

volilna aktivnost v žalski komuni 
nadaljuje. Dosedanje obdobje bi lajj, 
ko pozitivno ocenili, čeprav vsaj v 
začetku volivcem ni bilo povse^ 
razumljivo, kaj pravzaprav je evj. 
dentiranje. Kasneje pa, ko je ођ. 
dobje evidentiranja ž;e potekalo, So 
občani spoznali velik pomen teh me. 
secev. še posebej skrbno so izbiral; 
kandidate za občinsko skupščino 
Doslej so za občinski zbor evide^ 
tirali 37 možnih kandidatov, v zbor 
delovnih skupnosti pa 32 tovarišev 
in tovarišic. Za zvezno skupščino sq 
predlagali štiri kandidate. 

V Žalcu se v teh dneh že priprav, 
l ja jo na prve kandidacijske zbore 
ki bodo v dneh od 21. do 24. tega 
meseca. 

-an 

POLZELSKI KLUB USPEŠNO 
DELUJP 

Lani je delavsko prosvetno društ. 
vo iz Polzele odprlo svoj klub. Toda 
ka j kmalu so ugotovili, da bo v к1ц. 
bu dolgčas, če bi ga uporabljali sa-
mo člani društva. Zato so sklenili 
da bodo program v klubu sestav-
ljale vse družbene organizacije v 
Polzeli. Toda najpre j je bilo treba 
klub opremiti. Za televizor so zapro. 
sili društvo ljudske tehnike tovar-
ne nogavic iz Polzele, ki je prošnji 
ugodil. Krajevna skupnost jim je 
tudi pomagala, sindikalna podružni-
ca tovarne nogavic pa jim je kupila 
nov električni gramofon z ojačeval-
cem. Klub je zdaj skoraj vedno poln 
in obiskovalci so s programom za-
dovoljni. Vsem, ki so pomagali, da 
klub zdaj deluje, pa gre velika hva-
la. 

T. T, 

LITERARNI VEČER 
V počastitev spomina na Franceta 

Prešerna je občinski svet zveze kul-
turno prosvetnih organizacij pripra-
vil v klubu družbenih organizacij 
literarni večer slovenskih književ-
nikov. Ob lepi udeležbi so se Žalca-
nom predstavili trije pesniki in tri-
je pisatelji. Svoje pesmi so čitali da 
mačinka Meta Rainer, Edvard Koc-
bek in Severin Šali, prozo pa Saša 
Vuga ter domačina Dane Debić in 
Drago Kumar. 

V prijetnem vzdušju in z veliko po-
zornostjo smo se za kratek čas vži-
veli v svet njihovega dogajanja, raz-
glabljanja in presojanja resničnega 
življenja. Ob tem pa smo začutili tu-
di naš svet, naše življenje, zato smo 
tako toplo in resnično občutili nji-
hovo umetniško besedo. 

Želimo si še več takih večerov v 
našem klubu! 

Ju 

PROSLAVA NA POLZELI 
Ob 116-letnici Prešernove smrti ie 

klub družbenih organizacij na Polze-
li priredil proslavo. Udeležba je bila 
polnoštevilna. Predavanje s skiop-
tienimi slikami je vodil član Svo-
bode Peter Pungotnik. Vmes pa so 
učenci osemletne šole in dijaki sred-
njih šol recitirali izbrana Prešerno-
va dela. 

Klub namerava tudi v bodoče of 
ganizirati podobne večere. ^ 

O L A J Š A V E K M E T O j V A L C E M 
PREDLOG O ZNIŽANJU CARINE NA UVOZ 

DRQBDNIH KMETIJSKIH STROJEV 

OBMOČJE MOZIRSKE OBČINE SODI V PREDALPSKI SVET. KMETIJSTVO JE 
Tli POLEG GOZDARSTVA, LESNE INDUSTRIJE IN TURIZMA NAJVAŽNEJŠA 
GOSPODARSKA PANOGA, KI SE VSE BOLJ USMERJA V MOČNO TRŽNO PROIZ-
VODNJO ZLASTI V ŽIVINOREJI. ZARADI MIGRACIJE ODVEČNE DELOVNE SILE 
V DRUGA INDUSTRIJSKA SREDIŠČA SO NAJBOLJ PRIZADETE HRIBOVSKE KME-
TIJE, KI OSTANEJO BREZ DELONE SILE. 

Ta problem bi bilo mogoče rešiti 
s tem, da bi kmetom omogočili na-
bavo drobnih kmetijskih strojev po 
zmernejši ceni kot sedaj. S tem bi 
kmečke proizvajalce vsaj delno re-
šili pretiranih fizičnih naporov, med-
tem ko bi delo lahko opravili pra-
vočasno in kvalitetno. Posebno pe-
'reče je vprašanje košnje in spravi-
lo krme, ki postaja iz leta v leto 
težji problem zaradi pomanjkanja 
delovne sile. Ustrezna mehanizacija 
teh najtežjih kmečkih opravil je tu-
di eden izmed odločilnih elementov, 
s katerim bi pritegnili mlade ljudi 
na kmetije. Rezultat takih prizade-
vanj bi bil kmalu očiten v poveča-
ni tržni proizvodnji pri zasebnih 
kmetih. 
;' "Ob takih dejstvih pa je veliko 
bolj nerazumljivo, da sedanji pred-
pisi dovoljujejo sorazmerno nizke 
carinske s topnje za uvoz nekaterih 
luksuznih predmetov (glasbene skri-
nje 15 odstotkov), medtem ko viso-
ke carine (80 odstotkov -i— za kme-
tijske stroje) močno ovirajo uvoz 
drobnih kmetijskih strojev, ki jih 
naša domača industrija še ne pro-
izvaja. 

Vsa ta problematika je bila v pre-
teklem letu predmet zelo obširnih 
in ostrih razprav na zborih voliv-
cev, sestankih zadružnikov in njiho-
vih samoupravnih organov, pa tudi 
na letnih konferencah krajevnih or-, 
ganizacij SZDL in ZK. 

O tem problemu je pred nedav-
nim zelo temeljito razpravljala tudi 
občinska skupščina. Zveznemu izvrš-
nemu svetu je .poslala predlog za 
zn'izanje carin na uvoz drobne kme-
tijske mehanizacije. Z vsebino pred-
loga pa je seznanila tudi ustrezne 
zvezne in republiške forume. 

Kaže, da predlog le ni naletel na 
gluha ušesa. O pròblemu so se zače-
li na občinski skupščini zanimati tu-
di zvezni poslanci. Pred dnevi pa 
je prejela občinska skupščina ob-
vestilo zveznega sekretariata za fi-

nance, da je na osnovi predlogov, ki 
so jih poslale sekretariatu tudi dru-
ge občine iz Slovenije, že zahteval 
mišljenje Zveznega sekretariata za 
industrijo. Istočasno je zaprosil za 
mišljenje tudi zvezno gospodarsko 
zbornico. Po zbranih podatkih bo 
zvezni sekretariat za finance pred-
lagal zveznemu izvršnemu svetu 
sprejem ustreznih predpisov v du-
hu zbranih mišljenj in stališč. 

V kolikor bo do sprejema takih 
predpisov res prišlo, lahko pričaku-
jemo, da se bo tudi hribovskim 
kmetijam glede nabave drobnih 
kmetijskih strojev le obrnilo na 
bolje. ' -er 

PTUJSKO KURENTOVANJE 

Vesela nede l ja 
ČEPRAV SO LETOS PUSTNI DNEVI ZELO POZNO, PA SE 

VENDARLE HITRO PRIBLIŽUJEJO. NI SLUČAJ, DA SE CELJANI 
TAKO ZELO ZANIMAJO ZA PUSTNE KARNEVALE V DRUGIH 
OBČINSKIH SREDIŠČIH. V CELJU PUSTNEGA SPREVODA NAM-
REČ NE BO. POGLEJMO, KAJ PRIPRAVLJAJO V PTUJU. 

Letos bodo foklorne in karneval-
ske prireditve v Ptuju 28. februarja . 
V sprevodu bodo seveda kurenti, 
orači iz Markovec in Lancove vasi, 
ploh iz Cirkovec, pogrebiči pusta 
iz Hajdine, gostivanjci in plesalci 
iz Podbrežja pri Vidmu, piceki, ško-
romati iz Primor ja, laufar ji iz Cerk-
na, otepači iz okolici Bohinja ter 
še številne karnevalske skupine iz 
Dornave, Ptuja, Velike Nedelje, Or-

moža in iz drugih krajev. -Namen 
te živahne in pisane nastopajoče 
monžice je spomniti gledalca na ča-
se, ko je bilo pustovanje edino raz-
vedrilo podeželskih ljudi, še pre j pa 
le običaji, s katerimi so l judje od-
kupovali pri božanstvih svojo srečo, 
preganjali zle duhove in si hoteli za-
gotoviti zdravje in uspeh v polje-
deljstvu, živinoreji .itd. 

Ptujsko kurentovanje si je pri-
dobilo veliko ljubiteljev. Vsako leto 
se v Ptuju zbirajo l judje, k l jubijo 
narodne običaje. Letos računajo, da 
i i Ii bo petnajst do dva jset tisoč. To 
pa je množica, za katero bo treba 
"oskrbeti, in v Ptuju se na to te-
meljito pripravljajo. Pravijo, da ne 
bo nikomur, ki bo v teh dneh obi-
skal Ptu j, žal. da se je za to odločil. 
No, bomo videli! V. J. 

Končno rešitev 
S PREUREDITVIJO ZASEBNE ZGRADBE BODO USTREGLI POTROŠNIKOM 

Problem trgovskih lokalov je v 
Mozirju vedno bolj pereč. Sedanji 
trgovski lokali že dolgo ne ustreza-
jo zahtevam sodobne trgovine. Za 
radi premajhne površine tudi zalo-
ženost trgovine ne more biti taka, 
da bi v celoti ustrezala željam po-
trošnikov. Zato ni nič čudno, če hodi-
jo potrošniki kupovat blago dru-
gam, kjer je večja izbira. Zahteva 
po novem trgovskem lokalu v Mo-
zirju je bila tudi že večkrat postav-
ljena na zborih volivcev. 

Trgovsko podjet je »SAVINJA« 
Mozirje je že pred dvemi leti naro-
čilo načrte za novo samopostrežno 
trgovino — trgovski paviljon. Zatak-
nilo pa se je pri lokaciji, ker bi bilo 
treba na mestu, kjer bi stal nov pa-
viljon, porušiti gasilski dom in še 
eno zgradbo. Hkrati z gradnjo tr-
govskega paviljona bi bilo treba za-
četi tudi z gradnjo novega gasilske-
ga doma. 

Občinska skupščina Mozirje je o 
problemu trgovine v občini in še po-
sebej o gradnji novega trgovskega 
paviljona v Mozirju večkrat razprav-
ljala. Ker je menila, da je gradnja 
novega trgovskega paviljona na me-
stu, kjer bi bilo treba porušiti dve 
zgradbi, predraga, je lokaci jo odklo-
nila. Sklenila je, da je treba poiska-
ti ugodnejšo in cenejšo rešitev. 

Do rešitve je prišlo šele lani, ko 
se je iz bivše »Pevčeve« hiše izselila 
podružnica NB in postaja LM v no-
vo zgradbo, ki je bila prvotno na-
menjena za občinsko sodišče. Ob-
činska skupščina je trgovskemu 
podjet ju dodelila omenjeno zgrad-
bo, da jo preuredi v samopostrežno 
trgovino. S pridobitvijo novega tr-
govskega lokala, ki bo predvidoma 
urejen do poletja, bo v Mozirju vsaj 
za silo rešen problem trgovine. 

-er 

K O N J I C E 

ŠTUDIJ 8. KONGRESA 
Na skupnem sestankn ideološke 

komisije občinskega odbora SZDL, 
komisije za politična in gospodarska 
vprašanja občinskega komiteja ZKS, 
izobraževalne komisije občinskega 
sindikalnega sVeta in komiteja ZM 
v Slov. Konjicah so razpravljali o 
študiju gradiva 8. kongresa ZKJ. 
Dogovorili so se za večkratna širša 
posvetovanja političnega aktiva, po-
leg tega pa je občinski komite dolo-
čil 15-članski aktiv, ki bo osnovnim 
organizacijam ZKS pomagal pri ob-
ravnavanju kongresnega gradiva. 
Razprave bodo zajele tudi ostale de-
lavce, ki delajo v organih uprav-
l jan ja in v sindikatih, na terenu pa 
odbornike in članstvo SZDL. V. L. 

V DOBRNI NI MRTVE SEZONE 
Dobrna se pozimi ne .razlikuje od drugih 

krajev. Ce je sonce, za hip oživi, ceste po 
drevoredih napolnjuje šepet sprehajalcev 
in nato znova utone v zavidljivo spokojnost. 
Kakor hitro zaideš višje od hotela Triglav, 
te prevzame mir, ki vlada v tem lepo ure-
jenem zdravilišču. In če zaide sonce, utone 
zdravilišče v spokojnost, ki jo redko vzne-
miri krik otrok, ali brnenje avtomobila, 
ki i$če s svojim dolgimi svetlobnimi pra-
meni prostor poti soncem. 

V Dobrni je burnej.še le po večerih, ko 
s к'Д izgubi svojo, belino, ko se ljudje sti-
kajoč okrog zapečkov, ali strežnih miz pre-

dajajo vsakdanjemu klepetu. Tega februar-
skega dne ni bilo sonca, ni bil niti dan, 
ko v hotelu prirejajo ples, zato je bilo tudi 
po gostiščih mirno. V hotelu Triglav je na-
tukarica stregla, gostom ob točilni mizi, ki 
o se nebogljeno, kakor da ne bi vedeli 

k.',m s sabo predajali toploti in alkoholu. 
V^ kuhinji je na piedestalu sedela blagajni-
čarka ter zrla čez prazen štedilnik na dek-
le, ki bila je kljub zimskemu plašču, v kate-
IV. j je bila odeta skorajda zlepljena s 

štedilnikom. To monotonost je poživljal 
mladenič, ki je vložil obilo truda, da bi 
zablestel v svoji 172 cm višini. 

Ob džuboks naslonjen fant je omrtvičeno 
z levo nogo udarjal takt in strmel v star-
čka, ki je počasi srebal žganje. Čakanje 
ponekod preide v večnost. Po dveurnom 
tekanju smo končno odkrili šefa recepcije, 
ki svoj prosti čas preživlja med sejami i i 
pogovoru o turizmu. Po končani seji smo 
ga končno le dočakali, ko je povečerjal, 
ura je bila že malo čez deveto, smo začeli 
premlevati o — turizmu, točneje o zdravi-
liškem turizmu v Dobrni. 

»Ne moreš govoriti o turizmu, ne da bi 
govoril o cesti, topli vodi v hotelskih so-
bah ali o kulturnem življenju kraja,« nam 
je uvodoma rekel ALOJZ KOREN šef re-
cepcije. 

»O tej cesti, ki jo gradimo že toliko in 
toliko let, raje ne govorim, ker se mi zdi, 
da nam tista reklamna tabla ob tranzitni 
cesti ni dovolj, pa tudi tistih nekaj metrov 
rekonstruirane ceste voznik hitro pozabi 
ob- poskakovanju in prahu ostalih kilo-
metrov. 

Drugo poglavje našega turizma in samega 
zdravilišča so stanovanjske usluge. Čudno 
zveni, vendar je res, da so naše najboljše 
sobe bile grajene pred tridesetimi leti, osta-
le pa lahko rečem pri ustanavljanju zdra-
vilišča. Pri nas moramo namreč razliko-
vati turistično dejavnost od zdraviliške. Tu-
rizem v poletnih mesecih, ali kot pravimo 

v sezoni, trpi zaradi pomanjkanja tujskih 
sob. pa tudi zdraviliških uslug, ке^ je zdra. 
viliška kapaciteta omejena. Lani smo mo-
rali vse leto odklanjati goste, ker je števi-
lo pacientov veliko. 

Kar se pa tiče zabavnokulturnega živ. 
ljenja, če lahko štiri kino predstave in 
dva glasbena večera v tednu smatramo za 
to, je svoj problem. Poleti je sicer kultur-
no življfcnje razgibano, vendar ne smemo 
pozabljati, da pri nas traja sezona skozi 
vse leto. O turizmu brez zdravilišča v Do-
brni ne moremo govoriti prej dokler ne 
moremo zadovoljiti vsaj osnovnih potreb, 
ki jih današnji turist zahteva«. 

Takoj ob prihodu v Dobrno smo, naj ne' 
bo zamere, prisluškovali razgovoru treh 
domačih gostov, ki so po krajšem spreho-
du v okolico Dobrne spokojno uživali do-
mače specialitcte, nekaj kapljic domačega 
vina in nekaj tonov domačih pesmi. Med 
razgovorom je bil večkrat omenjen tudi šef 
strežbe v Zdraviliškem domu. Ker je bil 
omenjeni zajet tudi v naš program smo ne-
vljudno prisluškovali. Šefa strežbe smo do-
čakali šele par ur pozneje, malo pred uga-
šanjem luči v Zdraviliškem domu. KAREL 
MANTEL je žfc preko deset let šef strežbe 
v Zdraviliškem domu. Med razgovorom nam 
je zaupal, da ni za gostinstvo najbistvenej-
ša postrežnina. »Naša skrb je, da bo gost 
čimbolje postrežen, toda gostinstvo ne mo-
re zamašiti druge vrzeli, kot so slabi stano-
vanjski prostori, pomanjkanje kulturnih 

prireditev in podobo. Cesta je poglavje za-
se. S samo dobro voljo kolektiva, ki sC 

trudi, da bi čim bolje postregel in ustre-
gel gostu se ti problemi ne rriorejo reši l ' / 

MANTEL KAREL — za razvoj turizma 
potrebna sredstva 

Pri t ìlei onu: ALOJZ KOREN — 
gostov moramo odkloniti 


